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Aan de gemeenteraad,

Kennis te nemen van
De ontwikkeling binnen de kwestie daling integratie-uitkering voogdij / 18+. 

Inleiding
In de meicirculaire 2019 is de gemeente Gemert-Bakel geconfronteerd met een korting van 
ruim € 1,1 miljoen euro binnen de integratie uitkering voogdij / 18+ per 2020. In de commissie 
financiën en bestuur van 18 juni 2019 is toegezegd dat de gemeenteraad geïnformeerd wordt 
over stappen die het college zet om te achterhalen hoe deze korting tot stand is gekomen en 
welke mogelijkheden er zijn om deze korting te verminderen. Aangezien ook de andere 
Peelgemeenten geconfronteerd zijn met een forse korting, is het proces gezamenlijk ingezet. 

Kernboodschap
De integratie-uitkering voogdij / 18+ wordt verdeeld op basis van historische kosten van 
jaar -2 (dus bijvoorbeeld de uitkering 2019 is gebaseerd op informatie uit 2017). Het ministerie 
van BZK maakt hierbij gebruik van informatie die zorgaanbieders aanleveren aan het CBS, 
waarbij het CBS niet toetst of de aangeleverde informatie volledig en juist is. De gemeenten 
hebben geen recht op informatie op zorgaanbiedersniveau en kunnen deze informatie dus ook 
niet controleren en/of sturing op uitoefenen. 

Naar aanleiding van de analyse door Peelgemeenten van zowel de inkomsten als de uitgaven 
binnen voogdij / 18+, kunnen de volgende voorzichtige conclusies worden getrokken: 

- De vijf Peelgemeenten hebben in het verleden meer integratie-uitkering ontvangen 
voor de doelgroep voogdij / 18+ dan dat zij aan uitgaven voor deze doelgroep hebben 
gehad. De oorzaak hiervoor ligt in het interpreteren van de aangeleverde informatie 
door het CBS, waardoor in het verleden mogelijk teveel zorgdagen zijn berekend. 

Het CBS rekende in het verleden automatisch het aantal zorgdagen tot het einde van 
het betreffende jaar indien zij niet over een einddatum beschikte. Nu heeft het CBS 
alleen het aantal zorgdagen t/m de einddatum gerekend en geëist dat er sprake is van 
een einddatum. 

- De vijf Peelgemeenten zouden in 2020 een minder lage uitkering ontvangen hebben 
als aanbieders die niet volledig aangeleverd hebben dit wel zouden hebben gedaan. 
Het vermoeden bestaat dat niet alle zorgaanbieders data hebben aangeleverd bij het 
CBS maar het is niet bekend welke zorgaanbieders dit niet gedaan hebben. Het CBS 
verstrekt geen informatie op zorgaanbiedersniveau aan gemeenten. 

- De cijfers die in de meicirculaire 2019 zijn gepubliceerd zijn definitief en kunnen niet 
aangepast worden op basis van aangepaste aanlevering door aanbieders. 

- Er is een mogelijkheid om een aanvraag te doen voor een compensatieregeling voogdij 
/ 18+. De Peelgemeenten heeft gezamenlijk een aanvraag voorbereid en deze is voor 



de gemeente Asten en Gemert-Bakel ingediend omdat dit de enige twee gemeenten 
waren waar de aanvraag een significant bedrag betrof. Voor de andere drie gemeenten 
was het aan te vragen bedrag nihil. 

Voor Gemert-Bakel is er een incidentele aanvraag van € 259.555,- compensatie 
ingediend bij het Ministerie van VWS. Een eventuele compensatie wordt bij de 
decembercirculaire 2019 geëffectueerd maar zal dus in ieder geval lager zijn dan het 
tekort van € 1,1 miljoen. 

Vervolgstappen
Aangezien ook de andere Peelgemeenten en Helmond met een korting op de integratie-
uitkering voogdij / 18+ zijn geconfronteerd, is besloten om te inventariseren in hoeverre het 
mogelijk is om gezamenlijk te handelen naar het Rijk. De vervolgstappen die gezet zijn: 

- De gemeenten hebben gezamenlijk een brief naar het Rijk gestuurd waarin zij de 
problematiek schetsen en, naast het bestaande compensatiefonds, vragen voor een 
oplossing. 

- De gemeente Helmond inventariseert in hoeverre het mogelijk is om juridische stappen 
te ondernemen richting het Rijk. Indien dit aan de orde is, krijgen de Peelgemeenten 
de kans om aan te sluiten. 

Financiën
Tot op heden is er geen wijziging wat betreft de financiële consequenties. Zodra het college 
het resultaat op de aanvraag ontvangen heeft, wordt de gemeenteraad hierover geïnformeerd. 

Deze raadsinformatienota is besproken in de B&W vergadering op genoemde datum. 


